
PROTOKÓŁ  nr LIV/2023 

z LIV Sesji Rady Miasta i Gminy Czarny Dunajec 

odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku  

w sali widowiskowej Centrum Kultury 

i Promocji Gminy Czarny Dunajec 
 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10

00 
 i trwała do godziny 14

30
. 

Na ogólny skład 21 Radnych w Sesji udział brało 19 Radnych. 

Nieobecni Radni: Tomasz Garbaciak, Kazimierz Marduła. 

 

Lista obecności Radnych - stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

Burmistrz Miasta i Gminy – Marcin Ratułowski, Sekretarz Miasta i Gminy – Michał Jarończyk, 

Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Styrczula. 

Kierownicy poszczególnych Referatów Urzędu Miasta i Gminy oraz Dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych – zgodnie z załączoną listą obecności – stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 

Sołtysi poszczególnych Sołectw - zgodnie z załączoną listą obecności - stanowiącą załącznik     

nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady – Pan Czepiel Tadeusz o godz. 10
00 

otworzył Sesję i po powitaniu 

Radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy    

18 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Nawiązując do projektu porządku obrad, przekazanego wcześniej wszystkim Radnym, 

Przewodniczący Tadeusz Czepiel zapytał, czy są jakieś pytania lub propozycje. 

 

W związku z tym, że nikt nie wniósł żadnych uwag, Przewodniczący Tadeusz Czepiel zarządził 

głosowanie nad przyjęciem porządku obrad, w wyniku którego został on przyjęty jednogłośnie, 

przy 18 głosach „za” w poniższym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIII  Sesji Rady z dnia 28 grudnia 2022 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji 

Uchwał Rady Gminy.  

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2023 oraz zmiany 

Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku           

w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec 

z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czarny 

Dunajec na lata 2023-2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/557/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec 

z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Nowotarskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 518/5, położonej w 

miejscowości Ciche. 
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10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 534/4, położonej w 

miejscowości Ciche. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 6166, położonej w 

miejscowości Czarny Dunajec. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami nieruchomości stanowiącej  

dz. ewid. nr 6154, 6156, 6157 obręb 0003.  

13.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec umowy dzierżawy, nieruchomości 

położonej w miejscowości Chochołów na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2048 roku. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej oraz wykazu 

dokumentów potwierdzających dane zawarte w deklaracji. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego            

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

16.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

17.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Czarny Dunajec. 

18.Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3, ust. 5 oraz o 

wydanych decyzjach na podstawie art. 36 ust. 4 i art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o planowaniu           

i zagospodarowaniu przestrzennym 

19.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r. 

20.Interpelacje i zapytania Radnych. 

21.Informacja Przewodniczącego o interpelacjach, zapytaniach i odpowiedziach,  przedłożonych 

w okresie od ostatniej Sesji. 

22.Wolne wnioski i informacje. 

23.Zakończenie obrad Sesji. 

 

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi zał. od nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 3. Z protokołem z LIII Sesji Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2022 r. zapoznała się 

Radna Zofia Kierkowska. Nie wnosiła uwag do protokołu, zawnioskowała o jego przyjęcie  bez 

czytania.  

Następnie głos zabrał Radny Paweł Dziubek i oznajmił, że w pkt. 4 protokołu jest stwierdzenie 

Radnego, że Wójt nic nie robi. Radny wskazał, że należy dopisać: „w sprawie dróg Studzionki.  

W pkt. 10 należy dopisać, że Paweł Dziubek upomniał Wójta o te uśmieszki, żeby traktował 

sprawy poważnie, a nie szydził z tego, co mówi Radny Dziubek. 

W związku z zaistniałą sytuacją, Przewodniczący Rady Tadeusz Czepiel zaproponował 

przesunięcie przyjęcia protokołu na następną Sesję. Po zweryfikowaniu nagrania z Sesji, 

stosowne poprawki zostaną naniesione.  

Radna Zofia Kierkowska wskazała, że należy przegłosować wniosek formalny o przeniesienie 

przyjęcia protokołu na kolejną Sesję. 
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Przewodniczący Tadeusz Czepiel oznajmił, że nie ma takiej potrzeby, ponieważ przepisy Statutu 

wskazują, iż w razie wątpliwości dotyczących treści protokołu, należy sprawdzić nagranie z 

Sesji.  

Radny Czesław Wajda wskazał, że można zrobić przerwę w obradach i odsłuchać nagranie. 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy stwierdził, że lepszym rozwiązaniem będzie przeniesienie 

przyjęcia protokołu na kolejną Sesję po dokonaniu poprawek zgodnych z nagraniem, o czym 

wnioskodawca zostanie poinformowany. 

Radny Paweł Dziubek zgodził się z zaproponowanym przez Przewodniczącego rozwiązaniem. 

Następnie Przewodniczący Tadeusz Czepiel poprosił o opinię radcę prawnego, który przywołał 

treść §49 Statutu Miasta i Gminy Czarny Dunajec, zgodnie z którym: „1. W trakcie obrad lub 

nie później niż na najbliższej sesji radni mogą zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu, 

przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta  

i przesłuchaniu taśmy magnetofonowej z nagraniem przebiegu sesji. 2. Jeżeli wniosek wskazany 

w ust. 1 nie zostanie uwzględniony, wnioskodawca może wnieść sprzeciw do Rady. 3. Rada może 

przyjąć uchwałę o przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji po rozpatrzeniu sprzeciwu, o jakim 

mowa w ust. 2.”. Z uwagi zaś na fakt, iż treść §49 nie przesądza o momencie, w którym należy 

wysłuchać protokolanta i dokonać odsłuchu nagrania z przebiegu sesji, zasadnym wydaje się            

z punktu widzenia zachowania rzetelności i ekonomiki procedowania przez Radę, ażeby 

przyjęcie protokołu odbyło się na Sesji następnej, oczywiście po wcześniejszym 

poinformowaniu zainteresowanego Radnego (Radny Dziubek) o decyzji Przewodniczącego co 

do uwzględnienia wniosku o uzupełnienie/poprawę protokołu, a to po to ażeby zagwarantować 

temu Radnemu możliwość złożenia sprzeciwu do Wysokiej Rady.  

 

Przewodniczący Rady Tadeusz Czepiel oznajmił, że przyjęcie Protokołu z LIII Sesji nastąpi na 

kolejnej Sesji. 

    

 

Ad. pkt. 4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym i  

realizacji Uchwał Rady Miasta i Gminy.  

Burmistrz Marcin Ratułowski oznajmił, że sprawozdanie o pracy w okresie 

międzysesyjnym  zostało Radnym przekazane i poprosił o ewentualne pytania. 

Radny Paweł Dziubek zapytał, czego dotyczyło spotkanie on-line ws. Interreg – Zlewni Morza 

Bałtyckiego w dniu 16 stycznia b.r. 

Burmistrz Marcin Ratułowski wyjaśnił, że spotkanie dotyczyło możliwości pozyskania 

dofinansowań rzędu 30.000.000,00 zł. W chwili obecnej nie wiadomo, czy uda się znaleźć 

odpowiednich partnerów do pozyskania środków z tego programu. Rozważano możliwość 

pozyskania dofinansowania na budowę oczyszczalni ścieków w Piekielniku oraz możliwość 

pozyskania zewnętrznych środków na budowę i restaurację budynku sądowego pod centrum 

nauki. 

Następnie Radny Dziubek odniósł się do uroczystości rozdania nagród dla uczestników 

programu „Benefis Naszej Rodziny” i stwierdził, że trzeba pomyśleć o obniżeniu stawki za 

wywóz odpadów komunalnych dla dużych rodzin. Kiedyś obowiązywała zniżka w wysokości 

50%, a teraz została obniżona. 

Pan Burmistrz oświadczył, że ulga dla posiadaczy Karty Dużej Rodziny wynosiła i nadal wynosi 

4,50 zł.  Podkreślił, że Gmina Czarny Dunajec jest jedyną gminą, która w ten sposób promuje 

duże rodziny, poza Gminą Nowy Targ i Gminą Poronin, gdzie ulgi są niższe. Burmistrz wskazał, 

że obowiązująca ulga została ustalona kwotowo, a nie procentowo. Jeżeli doliczy się ulgę za 

posiadanie kompostownika, stawka za wywóz odpadów komunalnych w Gminie Czarny 

Dunajec jest najniższa w dwóch powiatach, bo wynosi 14,50 zł. od osoby. Ponad pięć tysięcy 

mieszkańców Gminy korzysta z takiej stawki. Burmistrz podkreślił, że nasza Gmina jest 

wzorcowa, jeśli chodzi o politykę śmieciową, a argumenty i kontry ze strony Radnego Dziubka, 

że rodziny wielodzietne nie są wspierane mijają się z prawdą. Należy analizować fakty na 
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naszym rynku samorządowym w kwestii śmieci. Pan Burmistrz oznajmił, że nie zgadza się         

z zarzutami wobec niego, że nie wspiera dużych rodzin. Dodał, że jest to uprawianie polityki    

ze strony Radnego Dziubka, żeby dokuczyć Burmistrzowi.   

Radny Paweł Dziubek wskazał, że kiedyś obowiązywała zniżka w wysokości 50%, a teraz 

zniżono ją do 10%. Radny wspomniał, że zostało wystosowane pismo w sprawie powrotu         

do zniżki w wysokości 50% dla rodzin wielodzietnych korzystających z lodowiska, ponieważ 

obniżono ją do 25%, a w uchwale, która została podjęta zniżka wynosiła 50%. Radny zwrócił się 

do Burmistrza i oznajmił, że on żadnej polityki nie uprawia i wypowiada się na Sesji dla dobra 

mieszkańców Gminy Czarny Dunajec. 

Radny Kazimierz Dzielski zwrócił się do Pana Burmistrz i poprosił o informacje na temat 

wręczania medali Kołom w Stanach Zjednoczonych. Radny wskazał, że nie wszyscy mieszkańcy 

znają szczegóły tej uroczystości. 

Burmistrz Marcin Ratułowski oznajmił, że w dniu 28 stycznia b.r. w Kościele Św. Faustyny      

w Chicago podczas uroczystej mszy św. z okazji 35-lecia Koła Stare Bystre odbyło się 

przekazanie medali Gminy Czarny Dunajec wszystkim Kołom poza Kołem Odrowąż, którego 

przedstawiciele nie pojawili się na uroczystości. Pan Burmistrz zapewnił, że Medal zostanie 

przekazany w późniejszym terminie przez Prezesa Związku Podhalan w Ameryce Północnej 

Stanisława Sarnę przy okazji kolejnej uroczystości Związku Podhalan. 

Radny Tomasz Turski odniósł się do kwestii wspierania dużych rodzin i stwierdził, że jeszcze 

nie można stwierdzić jakie działania podejmuje Burmistrz w tym temacie, natomiast przez cztery 

lata Związek Dużych Rodzin zwracał się do Wójta w pewnych kwestiach i Wójt zawodził. 

Następnie Radny Turski zapytał, jakie działania podjął Burmistrz w sprawie odśnieżania             

i dlaczego tak późno. Radny wskazał, że chodniki w Podczerwonem przez długi czas były 

zaśnieżone i uniemożliwiały mieszkańcom przemieszczanie się, a przystanek w Podczerwonem 

do tej pory nie jest odśnieżony.   

Pan Burmistrz oznajmił, że Związek Dużych Rodzin zwracał się do niego kilka lat temu              

i chodziło tylko o cenę za wywóz odpadów komunalnych. Burmistrz poprosił, aby Radny podał 

przykład wniosków lub propozycje współpracy, jakie jego stowarzyszenie przedłożyło Wójtowi, 

poza tematem ceny za wywóz śmieci. Burmistrz zaznaczył, że nie wie o żadnej inne kwestii 

związanej z działalnością Związku Dużych Rodzin, ani o chęci nawiązania współpracy 

stowarzyszenia z Gminą. Następnie Burmistrz poprosił o wypowiedź Sołtysa miejscowości 

Podczerwone na temat odśnieżania. Dodał, że to Sołtysi poszczególnych miejscowości są 

odpowiedzialni za odśnieżanie. 

Sołtys miejscowości Podczerwone Pan Andrzej Styrczula oznajmił, że chodniki przy drodze 

wojewódzkiej odśnieżyło województwo i śnieg został wywieziony na wskazane przez Sołtysa 

miejsce. Chodniki przy drogach gminnych były odśnieżane, ale przy takich ogromnych opadach 

nie jest możliwe całkowite usunięcie śniegu.  

Radny Tomasz Turski oznajmił, że nie można przerzucać odpowiedzialności za odśnieżanie 

chodników wojewódzkich na Sołtysa. Radny wskazał, że urzędnicy powinni tego dopilnować,    

a odpowiedź Burmistrza go nie satysfakcjonuje. Następnie Radny nawiązał do czteroletniej 

współpracy Związku Dużych Rodzin z Wójtem i oznajmił, że przy tworzeniu Karty Dużej 

Rodziny zaproponowano wsparcie ze strony przedstawicieli związku, ale Wójt odmówił 

pomocy, twierdząc, że to jego karta. Następnie związek przygotował projekt uchwały związany       

z gospodarowaniem odpadami komunalnymi, ale również został on odrzucony. Kończąc, Radny 

stwierdził, że Związek Dużych Rodzin otrzymuje niewielkie wsparcie ze strony Gminy, mimo 

pomocy żywnościowej na setki tysięcy złotych ze strony związku. 

W odpowiedzi Pan Burmistrz wskazał, że sprawa związana z KDR rozpatrywana była przez sąd 

w związku z pozwem wniesionym w okresie wyborczym. Burmistrz wyraźnie zastrzegł,            

że nigdy nie wypowiedział słów sugerujących, że KDR należy do niego.                                
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Następnie wskazał, że gminna KDR została uchwalona przez Radę Gminy i nie jest jego osobistą 

kartą. Burmistrz oświadczył, że jego działania związane z KDR skupiały się na pozyskaniu 

przedsiębiorców z terenu Gminy Czarny Dunajec, którzy chcieliby współpracować z Gminą        

i udzielić mieszkańcom posiadającym KDR zniżek. Następnie Burmistrz przedstawił wykaz 

punktów, w których posiadacze KDR mają zagwarantowane zniżki.      

Burmistrz oznajmił, że jeżeli są przedsiębiorcy z ramienia Związku Dużych Rodzin, którzy 

zaoferują zniżkę dla posiadaczy KDR, on chętnie ich wysłucha. Jednak, przez okres czterech lat 

nikt taki się nie zgłosił. Podkreślił, że zarzuty w sprawie KDR, czynione wobec niego są 

całkowicie nieuzasadnione. Dyrektor oraz pracownicy  GOPS wkładają ogrom pracy w pomoc 

mieszkańcom Gminy Czarny Dunajec. 

Odnośnie odśnieżania Burmistrz zaznaczył, że ani on jako kierownik urzędu, ani żaden Sołtys 

nie jest odpowiedzialny za odśnieżanie dróg wojewódzkich, może jedynie podjąć interwencję    

w sprawie szybszego odśnieżenia chodników. Podkreślił, że był to kataklizm śniegowy.  

Burmistrz poinformował, że po interwencji u Pana Starosty, Dyrektora PZD oraz Dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, chodniki zostały odśnieżone. Nie wszędzie udało się to zrobić,  

ale Pan Burmistrz zapewnił, że jeszcze dzisiaj poprosi o odśnieżenie pozostałej północnej strony 

Gminy. Następnie wyraził wdzięczność drogowcom, którzy zdążyli udrożnić chodniki przed 

pójściem dzieci do szkoły. Przeprosił mieszkańców za kilkudniową uciążliwość i niemożność  

poruszania się po zaśnieżonych chodnikach. 

 

Radny Tomasz Turski zaproponował, żeby urzędnicy z naszej gminy nawiązali współpracę         

z Gminą Nowy Targ i popytali jak tam wyglądało odśnieżanie, ponieważ w Rogoźniku chodniki 

były odśnieżone już we wtorek. Należy korzystać z doświadczeń innych. 

Następnie Radny odniósł się do działalności GOPS i zaproponował, aby Burmistrz zapoznał się 

ze sprawozdaniem i sprawdził jak wygląda działalność Związku Dużych Rodzin. Ponownie 

oznajmił, że podczas spotkania z nim i z Panem Pawłem Dziubkiem Przewodniczącym ZDR 

oddz. Małopolski w sprawie tworzenia KDR, Wójt powiedział, że to jego karta i nie można 

wnosić żadnych uwag, a teraz się wypiera. Radny stwierdził, że w kwestii ulgi na wywóz 

odpadów komunalnych też Pan Wójt nie chciał współpracować. 

Pan Burmistrz zaznaczył, że ulga za wywóz odpadów dla posiadaczy KDR została wprowadzona 

za obopólną zgodą Radnych, Wójta oraz Pani Skarbnik i została utrzymana na tym samym 

poziomie, czyli w kwocie 4,50 zł. mimo wzrostu cen.                                                            

Radny Tomasz Turski zaznaczył, że nie wszyscy Radni głosowali za zniżką w kwocie 4,50 zł., 

tylko większość i oznajmił, że kiedyś cena za wywóz śmieci wynosiła 4,50 zł., a duże rodziny 

miały 50% zniżkę. 

Pan Burmistrz wskazał, że kiedyś, jeszcze w poprzedniej kadencji wywóz wszystkich śmieci 

kosztował Gminę mniej niż 100.000,00 zł. Worek kosztował 3 zł. Powtórzył, że mimo wzrostu 

cen, ulga została utrzymana na tym samym poziomie. 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy nawiązał do tematu odśnieżania i poprosił o wypowiedź 

Kierownika Budownictwa Krzysztofa Kowalczyka. Przewodniczący wskazał, że w opinii 

mieszkańców to Sołtys jest odpowiedzialny za wszystko i często obwiniają Sołtysów za 

niepodejmowanie działań. Poprosił, aby Kierownik Kowalczyk wyjaśnił, kto jest 

odpowiedzialny za odśnieżanie chodników. Wg przepisów prawa, właściciel posesji jest 

zobowiązany do odśnieżania chodnika, ale śnieg, znajdujący się na chodniku jest przesuwany     

z drogi. Z kolei Sołtys, który zleca odśnieżanie ma ograniczone środki finansowe.  

Kierownik Referatu Budownictwa Krzysztof Kowalczyk na wstępie oznajmił, że na terenie 

Miasta i Gminy Czarny Dunajec znajdują się trzy kategorie dróg, są to drogi wojewódzkie, 

powiatowe oraz gminne. Instytucje zarządzające tymi drogami są odpowiedzialne za 

odśnieżanie. Kierownik zgodził się z Przewodniczącym, że właściciele posesji, do których 

przylegają chodniki odpowiedzialni są za odśnieżanie śniegu z bieżących opadów, a nie śniegu 

zepchniętego z drogi. W tej sprawie zapadł już wyrok sądowy, ale nie jest jeszcze prawomocny. 
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Kierownik podkreślił, że bezpieczeństwo mieszkańców jest priorytetem i urząd robi wszystko, 

żeby je zapewnić, natomiast większość chodników znajduje się przy drogach wyższej kategorii. 

Pan Burmistrz wynegocjował usunięcie śniegu z tych chodników, żeby dzieci mogły bezpiecznie 

pójść do szkoły. Można podjąć próbę podpisania porozumienia z zarządzającymi drogami 

wojewódzkimi i powiatowymi, żeby to Gmina przejęła odśnieżanie, ale trzeba będzie 

przeznaczyć na to dużo większe środki z budżetu, a wtedy braknie na remonty dróg po zimie. 

Opady były wyjątkowo obfite, śnieg padał w weekend, kiedy była wymiana turnusów i pługi 

miały utrudnione odśnieżanie, ponieważ drogi były zakorkowane przez samochody turystów. 

Zabudowa Czarnego Dunajca też jest specyficzna, ogrodzenia budynków usytuowane są blisko 

drogi i nie ma gdzie przesunąć śniegu.  

Pan Burmistrz zabrał głos i podziękował Sołtysom za opanowanie sytuacji związanej z obfitymi 

opadami śniegu. Poinformował, że na Komisji Budżetowej zapadła decyzja o zakupie pługów 

gąsienicowych, aby w sytuacjach kryzysowych pracownicy gospodarczy mogli odśnieżać 

chodniki. Będzie to możliwe po uruchomieniu PSZOK-u, aby zakupiony sprzęt przechowywać 

w bezpiecznym, monitorowanym miejscu. Pan Burmistrz oznajmił, że po zimie i stosownym 

rozliczeniu, przedstawi Komisji Budżetowej wniosek o zakup sprzętu. Zaznaczył, że musi to być 

odpowiedni, mocny sprzęt, ponieważ traktor zakupiony w 2015 roku jest zbyt delikatny i słaby. 

Posiadanie sprzętu pozwoli rozważyć zawarcie porozumienia o utrzymaniu fragmentu drogi 

wojewódzkiej, czy powiatowej. 

 

Głos zabrał Radny Kazimierz Dzielski i oznajmił, że odśnieżanie nie było na miarę możliwości, 

ponieważ kierowca pługu wyjechał zbyt późno, kiedy śnieg już został zadeptany przez liczne 

samochody przejeżdżających turystów. Droga do oczyszczalni została zawężona do jednego 

pasa. Radny stwierdził, że zabrakło odpowiedniego nadzoru. Następnie Radny Dzielski odniósł 

się do zakupu traktora z pługiem i oświadczył, że jest on nieporozumieniem. Radny stwierdził, 

że traktor nie jest słaby, ale powinien mieć zamontowany pług z wirnikiem, co w tym przypadku 

nie jest możliwe. Kończąc swoją wypowiedź, zapytał, kiedy zostanie usunięty śnieg z rynku. 

Radny zaznaczył, że rynek jest centrum całej Gminy, a nie tylko Czarnego Dunajca. 

Przedsiębiorcy płacą podatki, więc należy zadbać o to, aby klienci sklepów mieli odpowiednie 

warunki do parkowania. Radny zwrócił się do kierowników i poinformował, że zamknięte są 

niektóre drogi boczne w Czarnym Dunajcu, ponieważ przejazd jest niemożliwy. 

Radny Sebastian Chowaniec zwrócił się do Burmistrza i oznajmił, że podziękowania dla 

drogowców są przedwczesne, ponieważ przy drogach wojewódzkich i powiatowych nie 

wszystkie chodniki zostały odśnieżone. W Piekielniku nie odśnieżono 8 km chodnika. Radny 

zaapelował, aby interweniować w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, czy Powiatowych z myślą     

o wszystkich chodnikach. 

Następnie Radny Chowaniec odniósł się do zakupu sprzętu i przypomniał, że rozmowy na ten 

temat odbyły się już na początku kadencji. Planowano zakup pojazdu z różnymi przystawkami 

do koszenia, do zamiatania na lato oraz z pługiem wirowym do odśnieżania. Gmina byłaby 

niezależna, dysponując takim sprzętem. Radny wskazał, że nie tylko chodniki są ważne,           

ale również otoczenie szkół. Zaapelował, aby zakup sprzętu był skonsultowany z Radnymi. 

 

Następnie Przewodniczący Tadeusz Czepiel udzielił głosu Sołtysowi miejscowości Odrowąż 

Panu Józefowi Bobkowi, który oznajmił, że ponawia prośbę, aby za pomocą GPS przekazywać 

informację o nieprzejezdnych drogach. Sołtys zgodził się, że należy zadbać o zakup 

odpowiedniego sprzętu, który będzie pomocny w przypadku tak wielkich opadów, jak ostatnio. 

Sołtys stwierdził, że nie ma potrzeby podnosić larum, ale zachować pokorę, wyrozumiałość        

i robić swoje. Przejezdność dróg została utrzymana, mimo bardzo obfitych opadów, a większość 

mieszkańców zachowała się przyzwoicie. Sołtys zwrócił się do Radnych i oznajmił, że powinni 

wziąć łopaty i odśnieżyć przystanek, ponieważ mają za co, a nie tylko występować z żądaniami 

do Sołtysów.  
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Następnie  Sołtys Józef Bobek wspomniał o uroczystości przekazania Medali w Chicago Kołom 

poszczególnych Sołectw i oznajmił, że jest mu przykro, że Koło Odrowąż nie odebrało Medalu 

wraz z listem gratulacyjnym i oświadczył, że dziwi go zakulisowe działanie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Tadeusz Czepiel zwrócił się do Sołtysa Józefa Bobka       

i oznajmił, że atakowanie Radnych jest nieprzyzwoite. 

 

Radny Daniel Domagała dołączył na posiedzenie – w Sesji bierze udział 19 Radnych.    

 

Sprawozdanie Wójta Gminy w okresie między Sesjami stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych             

w okresie międzysesyjnym. 

 Przewodniczący Tadeusz Czepiel oznajmił, że informacja została Radnym przesłana             

i poprosił o ewentualne pytania. 

Ze strony Radnych nie padły żadne pytania. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy ogłosił 10 min. przerwy. 

 

Ad. pkt. 6.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2023 oraz 

zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 

roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023. 

 

Skarbnik Gminy Monika Styrczula przedstawiła projekt uchwały i poinformowała           

o  autopoprawce nr 1, która posiada zmienione zał. nr 1, 2 i 8, dodatkowo poinformowała, że 

nastąpiła zmiana łącznych kwot dochodów i wydatków budżetu Miasta i Gminy, zaś  deficyt   

nie uległ zmianie.   

Po wprowadzeniu tych zmian budżet Miasta i Gminy na 2023 rok wynosi: 

Dochody – 127.365.120,82 zł. 

Wydatki – 152.098.070,81 zł. 

 

Następnie Pani Skarbnik omówiła zmiany w planie dochodów, przychodów, rozchodów              

oraz wydatków budżetu Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czesław Wajda poinformował, 

że w dniu 6 lutego b.r. na posiedzeniu połączonych Komisji: Rozwoju, Budżetu i Spraw 

Statutowych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej wydano 

pozytywne opinie do projektów uchwał, ujętych  w pkt. 6 – 16 dzisiejszego porządku obrad. 

 

Radny Sebastian Chowaniec zwrócił się do Pana Burmistrza i zapytał kiedy urząd otrzyma 

dofinansowanie i będzie można rozpocząć modernizację budynków szkolnych. 

Pan Burmistrz oznajmił, że zostały złożone dwa wnioski, na różne dofinansowania. Jedno 

dotyczy klimatycznych uzdrowisk w ramach środków wydzielonych na uzdrowiska w 

Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska, a drugie dofinansowanie związane jest z 

wnioskiem, złożonym  w 2020 r. do EOG – Środki Norweskie. 

Obydwa wnioski są na ukończeniu procedowania. Burmistrz oznajmił, że chciałby podpisać 

umowy w marcu i ogłosić przetarg jeszcze w tym kwartale, aby można było rozpocząć 

modernizację budynków po zakończeniu roku szkolnego. Wszystko zależy od tego, kiedy 

zostanie podpisana umowa o dofinansowanie. 
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Przystąpiono do głosowania. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/571/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta i 

gminy na rok 2023 oraz zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z 

dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023, która 

wraz                                  z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy 

Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034. 

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Monika Styrczula. Poinformowała                  

o zmianach w dochodach, wydatkach i przychodach w 2023 roku oraz o zmianach w dochodach, 

wydatkach w 2024 roku oraz zmianie kwot wydatków i rozchodów w latach 2024-2033.  

Następnie przedstawiła nowe przedsięwzięcia oraz zmiany w przedsięwzięciach: 

- wprowadza się nowe przedsięwzięcie o nazwie „Usługi w zakresie efektywności energetycznej 

– Białe Certyfikaty”. Realizacja zadania lata 2023-2024. Łączna wartość zadania 50.000,00 zł.; 

- wprowadza się zmianę w przedsięwzięciu o nazwie „Termomodernizacja budynków szkolnych 

na terenie Gminy Czarny Dunajec” – wydłużenie terminu realizacji zadania do roku 2024. 

- wprowadza się zmianę w przedsięwzięciu o nazwie „Realizacja sieci kanalizacyjnej                          

w miejscowości Chochołów”. Zwiększenie wartości zadania o kwotę 645.312,34 zł. 

- wprowadza się nowe przedsięwzięcie o nazwie „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej         

w Czarnym Dunajcu”. Łączna wartość zadania 6,.126.123,00 zł. Realizacja w latach 2023-2024. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/572/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034, która wraz       

z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/557/2022 Rady Gminy 

Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 

rzecz Powiatu Nowotarskiego. 

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Monika Styrczula i wyjaśniła, że zmiana 

dotyczy dostosowania zapisów uchwały do umowy, gdzie wskazane są linie autobusowe, ale nie 

wskazano kwot do poszczególnych linii. 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/573/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/557/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę 

Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 518/5, położonej 

w miejscowości Ciche. 
Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu umożliwienie zakupu przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec 

nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 518/5 o powierzchni 0,0395 ha, objętą KW Nr 

NS1T/00130228/8. 



 9 

Zakup przedmiotowej nieruchomości umożliwi Gminie pozyskanie gruntów celem wykonania                 

w przyszłości oczyszczalni ścieków na terenie wsi Ciche.  

Rada Sołecka wsi Ciche wydała pozytywną opinię w sprawie zakupu przedmiotowej nieruchomości. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/574/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. 

ewid. nr 518/5, położonej w miejscowości Ciche, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę 

Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 534/4, położonej 

w miejscowości Ciche. 

 Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował,     

że przedmiotowy projekt uchwały dotyczy również zakupu nieruchomości pod planowaną 

budowę  oczyszczalni ścieków na terenie wsi Ciche. 

Rada Sołecka wsi Ciche wydała pozytywną opinię w sprawie zakupu przedmiotowej 

nieruchomości. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/575/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. 

ewid. nr 534/4, położonej w miejscowości Ciche, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę 

Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 6166, położonej 

w miejscowości Czarny Dunajec. 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował,         

że projekt uchwały ma na celu umożliwienie zakupu przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec 

nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 6166 o powierzchni 0,2181 ha, objętą KW Nr 

NS1T/00102920/4. 

Zakup przedmiotowej nieruchomości umożliwi Gminie pozyskanie gruntów w strefie 

uzdrowiskowej, aby w przyszłości przeprowadzić inwestycje związane z powstaniem 

uzdrowiska.  

Rada Sołecka wsi Czarny Dunajec wydała pozytywną opinię w sprawie zakupu przedmiotowej 

nieruchomości. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/576/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. 

ewid. nr 6166, położonej w miejscowości Czarny Dunajec, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami 

nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 6154, 6156, 6157 obręb 0003.  
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Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował,  

projekt uchwały ma na celu wyrażenie zgody na dokonanie zamiany nieruchomości, składającej 

się z nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 2907, a w zamian właściciele prywatni przekażą   

na rzecz Miasta i Gminy Czarny Dunajec nieruchomość składającą się z dz. ewid. nr 6154, 6156, 

6157. Dokonanie zamiany przedmiotowych nieruchomości umożliwi Gminie pozyskanie 

gruntów w strefie uzdrowiskowej, aby w przyszłości przeprowadzić inwestycje związane            

z powstaniem uzdrowiska.  

Rada Sołecka wsi Czarny Dunajec wydała pozytywną opinię w sprawie zamiany 

przedmiotowych nieruchomości. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

19 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/577/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi 

właścicielami nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 6154, 6156, 6157 obręb 0003, która 

wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec umowy dzierżawy, 

nieruchomości położonej w miejscowości Chochołów na czas oznaczony tj. do dnia 31 

grudnia 2048 roku. 

Kierownik Mariusz Hajduk wyjaśnił, że projekt uchwały ma na celu umożliwienie 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 11038/188 o łącznej pow. 

1,4642 ha położonej w Chochołowie. 

Na przedmiotowej nieruchomości dzierżawca planuje wykonanie Ośrodka sportowo-

rekreacyjnego, w którym znajdą się m.in. strzelnica sportowa, boisko trawiaste do piłki nożnej, 

boisko wielofunkcyjne (koszykówka, siatkówka, piłka ręczna), korty tenisowe, wielofunkcyjny 

obiekt noclegowy, zaplecze techniczno-magazynowe oraz pawilon wielofunkcyjny.    

Zebranie Wiejskie wsi Chochołów zaopiniowało wniosek pozytywnie. 

Kierownik przedstawił wstępną koncepcję przebudowy i modernizacji ośrodka szkoleniowego 

dla dzieci i młodzieży „Na Kamieńcu” za pomocą prezentacji multimedialnej. 

 

Radna Zofia Kierkowska poprosiła o ustosunkowanie się do treści protokołu z zebrania 

wiejskiego w Chochołowie, które odbyło się 20 stycznia b.r. i zapytała o warunki 

wypowiedzenia umowy dzierżawy, o jaką część zmniejszony zostanie czynsz na czas remontu 

oraz skąd będą pochodziły środki finansowe na tę inwestycję. Radna zapytała również o wyniki 

kontroli skoczni przez NIK. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz i wyjaśnił, że teren zostanie wydzierżawiony na okres 25-ciu lat. 

Nieruchomość stanowi własność Gminy i po okresie dzierżawy, wszystkie nowopowstałe 

obiekty staną się również własnością Gminy.  Czynsz dzierżawny wynosić będzie 3.000,00 zł 

netto miesięcznie. Pan Burmistrz podkreślił, że cały teren zostanie udostępniony KS Chochołów 

i klub będzie mógł prowadzić działalność gospodarczą do czasu zakończenia projektowania. 

Projektowanie potrwa prawdopodobnie dwa lata. Natomiast, jeżeli nie zostanie wszczęte 

postępowanie związane z pozwoleniem na budowę, teren wróci pod zarząd sołectwa. Taki zapis 

będzie zawierała umowa dzierżawy.  
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Pan Burmistrz oznajmił, że zastanawiał się nad wsparciem przedsięwzięcia ze strony Gminy, 

więc jeżeli dojdzie do zaprojektowania i będzie prawomocna decyzja, zostanie ona przekazana 

bezpłatnie na rzecz Gminy, żeby obiekt mógł być wybudowany.  

 

Następnie głos zabrał Prezes KS Chochołów Józef Zborowski oznajmił, że finansowanie obiektu 

zapewnią środki z programu stworzonego przez Ministerstwo Sportu, a także od partnerów 

projektu „Na Medal”. Prezes dodał, że realizacja przedsięwzięcia odbędzie się w systemie 

„Zaprojektuj wybuduj”. 

Pan Burmistrz zapytał, czy dzieci z terenu Gminy, nienależące do klubu, będą mogły korzystać  

z obiektu bezpłatnie. 

Prezes oznajmił, że dzieci z terenu miejscowości Chochołów oraz z UKS będą mogły korzystać 

z obiektu bezpłatnie. Natomiast dzieci z pozostałych miejscowości w Gminie zapłacą 

symboliczną kwotę. Prezes podkreślił, że utrzymanie obiektu kosztuje. Zapewnił,                      

że pierwszeństwo będą miały dzieci z terenu Gminy Czarny Dunajec. 

 

Radna Zofia Kierkowska ponownie zapytała o warunki wypowiedzenia umowy dzierżawy              

oraz o kwotę zmniejszenia czynszu na czas budowy. 

Pan Burmistrz oświadczył, że jeżeli warunki przyjętego harmonogramu prac nie zostaną 

dotrzymane, będzie zagwarantowane prawo jednostronnego rozwiązania umowy. Warunki 

zostaną ustalone w umowie. Burmistrz zadeklarował, że jeżeli rozpocznie się procedura 

budowlana, czynsz dzierżawny na czas budowy zostanie umorzony. Umowa dzierżawy zostanie 

przygotowana pod względem prawnym i po konsultacji z zarządem KS Chochołów. Państwo 

Radni będą mogli zapoznać się z warunkami umowy.  Kończąc, Pan Burmistrz zapewnił,          

że zadba, aby w umowie interesy Miasta i Gminy Czarny Dunajec oraz sołectwa Chochołów 

były jak najlepiej zabezpieczone.   

  

Radna Zofia Kierkowska jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poprosiła, aby umowa dzierżawy została przedłożona Komisji, celem weryfikacji i zapoznania 

się. 

 

Pan Prezes Zborowski oznajmił, że warunki umowy dzierżawy powinny zabezpieczać obydwie 

strony, ponieważ przedsięwzięcie będzie obopólnym, dobrym projektem, służącym dzieciom i 

młodzieży z terenu całej Gminy. Kończąc, poprosił Radnych o podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Radny Czesław Wajda zwrócił się do Prezesa Józefa Zborowskiego i zapytał, czy w związku          

z tym, że w planie zagospodarowania przestrzennego dzierżawiony obszar jest terenem 

zalewowym, będą występować uciążliwości, czy problemy z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę. Radny zapytał również o szacunkowy koszt realizacji przedsięwzięcia i poprosił             

o przedstawienie informacji na temat aktualnej działalności skoczni narciarskiej w Chochołowie. 

 

Pan Prezes wyjaśnił, że projektowanie odbywa się w linii terenu zabudowy, natomiast jeżeli 

zajdzie potrzeba powiększenia terenu, np. pod parking, trzeba będzie wystąpić o zezwolenie 

wodno-prawne do Zarządu Wód Polskich. Oznajmił, że na chwilę obecną przygotowywany jest 

program funkcjonalno-użytkowy i jego koszty oscylują w okolicy 24.000.000,00 zł. Po jego 

opracowaniu, nastąpi przygotowanie kosztorysu na całą inwestycję. 
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Jeśli chodzi o działalność skoczni, Prezes poinformował, że na chwilę obecną trenuje ok. 70 

zawodników licencjonowanych w skokach narciarskich, którzy zajmują I, II i III miejsca w 

Orlen Cup. Klub będzie organizował zawody związane z rocznicą Powstania Chochołowskiego. 

W klubie trenują dwie zawodniczki należące do kadry: Joanna Kil – kombinatorka norweska 

oraz Daria Szkurat – biegaczka.  

 

Radny Sebastian Chowaniec zapytał, na jaki procent dofinansowania inwestycji z Ministerstwa 

sportu klub może liczyć. 

Pan Prezes oznajmił, że stowarzyszenie ma szansę otrzymać 70% dofinansowania. Pozostałą 

sumę zadeklarowali partnerzy, wspierający KS Chochołów.  

 

Pan Burmistrz nawiązał do zeszłorocznego spotkania z Panem Starostą Nowotarskim na 

Kongresie Europejskim, podczas którego rozmawiano o możliwości wykorzystania budynków 

celnych w Chochołowie do działalności sportowej i zapytał, czy Pan Prezes rozmawiał o 

połączeniu inwestycji ze Starostą.  

 

Prezes Zborowski zapewnił, że zostało to już ustalone. Starostwo ogłosiło przetarg na rozbiórkę  

i przedsięwzięcie jest w fazie projektowania. Zostanie wybudowany obiekt pod biegi narciarskie 

i inne obiekty, które KS Chochołów jako stowarzyszenie będzie administrował. 

 

Radny Sebastian Chowaniec zapytał, czego dotyczyła kontrola NIK, o którą wcześniej pytała 

Radna Zofia Kierkowska. 

Prezes stwierdził, że protokół kontrolny powinien zostać udostępniony i oznajmił, że kontrola 

nie wykazała żadnych uchybień w działalności KS Chochołów. 

Następnie głos zabrał Pan Sekretarz Michał Jarończyk i wyjaśnił, że kontrola NIK była 

kompleksowa i dotyczyła dotacji na budowę skoczni, którą Gmina otrzymała z Ministerstwa 

Sportu. Kontrola obejmowała weryfikację dotrzymania warunków, jakie zostały zawarte w 

umowie z ministerstwem oraz w umowie z PZN. Nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości          

w zakresie wywiązania się z obowiązków przez Gminę. Były drobne uwagi do stanu 

technicznego obiektu i kwestii formalnych, ale nie wiązały się one z karami finansowymi. Było 

jedno zastrzeżenie, które dotyczyło pozyskania nadmiernej dotacji w zakresie dofinansowania 

dokumentacji projektowej i kwota 30.000,00 zł. została zwrócona. W pozostałym zakresie, 

realizacja umowy z ministerstwem została oceniona pozytywnie.    

 

Bartłomiej Bednarz opuścił posiedzenie – w Sesji bierze udział 18 Radnych. 

 

Rada Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/578/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec umowy dzierżawy, nieruchomości położonej w miejscowości Chochołów na czas 

oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2048 roku, która wraz z protokołem imiennego głosowania, 

stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

Prezes Józef Zborowski podziękował wszystkim za zaufanie. Zapewnił, że zrobi wszystko,     

aby dotrzymać danego słowa, następnie poprosił o jak najszybsze procedowanie umów. 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel oznajmił, że Rada Miasta i Gminy wywiązała się          

z obowiązku i podjęła uchwałę, a reszta należy do urzędników. Przewodniczący życzył owocnej 

pracy i zrealizowania projektu. 
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Ad. pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

oraz wykazu dokumentów potwierdzających dane zawarte w deklaracji. 

 Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Komunalnego Adam Mucha. Wyjaśnił, 

że zmiana wzoru deklaracji jest związana ze zmianą statusu miejscowości Czarny Dunajec, która 

odzyskała prawa miejskie. 

 

Radny Tomasz Turski opuścił Sesję – w posiedzeniu bierze udział 17 Radnych. 

 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/579/2023 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej oraz wykazu dokumentów potwierdzających dane zawarte w deklaracji, 
która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 15. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GOPS Rafał Wilkus.  

 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/580/2023 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, która wraz z 

protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole       

i w domu” na lata 2019-2023.  

 Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GOPS Rafał Wilkus.  

 

Radny Sebastian Chowaniec zapytał, ile osób korzysta z pomocy. 

Dyrektor oznajmił, że w najbliższym czasie sporządzi sprawozdanie z działalności GOPS za 

2022 rok, gdzie będzie przedstawiona liczba osób korzystająca ze świadczeń ośrodka. Dodał, że 

ponad pięćdziesięcioro dzieci korzysta z pomocy w formie dożywiania w szkole, a jeszcze kilka 

lat temu było ich ok. dwieście. Dyrektor wskazał, że poprawił się status materialny rodzin, do 

czego przyczyniło się również świadczenie 500+. 

Dyrektor wskazał, że oprócz dożywiania, program obejmuje również pomoc finansową. 

 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/581/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023, która wraz z protokołem imiennego głosowania, 

stanowi zał. nr 17 do protokołu. 
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Ad. pkt. 17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Miasta i Gminy Czarny Dunajec. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Bartoszek przedstawił 

projekt uchwały i oznajmił, że w dniu 28 grudnia 2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji, na 

którym przedmiotowa skarga została uznana za bezzasadną. Skarga dotyczy nieprawidłowości w 

dostępie do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Podczas posiedzenia Komisji 

wyjaśnienia złożył Kierownik Budownictwa Pan Krzysztof Kowalczyk, który przedstawił 

informacje, przesłane przez firmę obsługującą  stronę internetową Gminy i zapewnił, że 

wszystkie zarzuty podniesione w skardze są nieprawdziwe, a sama Gmina zapewnia wszystkim 

zainteresowanym bezpośredni dostęp do aktualnych danych przestrzennych. 

 

Radny Paweł Dziubek poprosił Kierownika Krzysztofa Kowalczyka o przedstawienie wszystkim 

Radnym argumentów na bezzasadność skargi. 

Kierownik oznajmił, że skarga jest całkowicie bezzasadna, ponieważ urząd dopełnił wszelkich 

czynności. Zarówno plan miejscowy, jak i studium uwarunkowań w kierunku zagospodarowania 

przestrzennego są prowadzone przez platformę GISON i tam wszystko jest publikowane zgodnie 

z dyspozycją prawa, a sama skarga nosi znamiona oferty handlowej.   

 

Rada Gminy w obecności 17 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie, 

17 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LIV/582/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 18. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3, ust. 5 

oraz o wydanych decyzjach na podstawie art. 36 ust. 4 i art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

 Informację Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk. 

 

Radny Paweł Dziubek wskazał, iż Gmina pobrała ponad 500.000,00 zł. opłaty, a jednocześnie 

nie była skora do wypłacenia odszkodowania wnioskodawcom. Radny podkreślił, iż pozostali 

Radni powinni zapoznać się ze złożonym wnioskiem o odszkodowanie oraz z odpowiedzią 

udzieloną przez urząd. Zdaniem Radnego, urząd zrobił wszystko, aby nie wypłacić 

odszkodowania. 

Kierownik Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk wyjaśnił powody, dla których  

Wniosek został odrzucony. Jako pierwszy powód, wskazał domaganie się przez właścicieli 

nieruchomości, odszkodowania przewyższającego utratę wartości nieruchomości, poprzez 

żądanie, poza odszkodowaniem, również zwrotu kosztów sporządzonego operatu. 

Kolejnym powodem odrzucenia wniosku było błędne przyjęcie w operacie szacunkowym 

nieruchomości porównywanych z nieruchomością wnioskodawców. 

Kierownik wskazał, że rzeczoznawca przyjął do porównania nieruchomości z droższej części 

Gminy, aby wykazać wysoką wartość nieruchomości przed wejściem w życie MPZP, a następnie 

przyjął nieruchomości z tańszej części Gminy, aby wykazać obniżenie wartości nieruchomości 

po wejściu w życie MPZP. 

Kolejnym zarzutem do operatu było porównywanie nieruchomości wnioskodawców, która 

posiada dostęp do drogi oraz media, do nieruchomości, z których  część takich atutów nie 

posiada. Kierownik wskazał, że do dnia dzisiejszego operat nie został poprawiony i przekazany 

do urzędu. W dalszej części swojej wypowiedzi, Kierownik podkreślił ustawowy obowiązek 

pobierania opłat z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, spowodowanego wejściem w życie 

MPZP. 
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Informacja stanowi zał. nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 19. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r. 

 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli przedłożyła Skarbnik 

Miasta i Gminy Monika Styrczula. 

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 20. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radna Zofia Kierkowska zapytała na jakim etapie jest budowa żłobka i kiedy zostanie 

uruchomiony. 

Dyrektor GZO Iwona Wontorczyk na wstępie poinformowała, że został złożony wniosek o 

dofinansowanie w ramach programu „Maluch plus”. Program zostanie rozstrzygnięty 28 

kwietnia b.r. i żłobek będzie można uruchomić dziesięć dni po tej dacie, więc w połowie maja.  

Pani Dyrektor oznajmiła, że żłobek jest już gotowy, ale dofinansowanie z programu „Maluch 

plus” w wysokości 837,00 zł. oraz dofinansowanie z rodzinnego kapitału opiekuńczego pozwoli 

znacznie odciążyć budżet rodziców i opieka w żłobku będzie bezpłatna.  

Pan Burmistrz poinformował, że dodatkowym plusem jest możliwość refundacji kosztów 

związanych z tą inwestycją w wysokości 2.100.000,00 zł., a ponad 2.500.000,00 zł. jest dotacją, 

którą można pozyskać z programu „Maluch plus” na funkcjonowanie żłobka na okres trzech lat. 

Radny Sebastian Chowaniec zabrał głos i zwrócił się do Burmistrza z prośbą o podjęcie 

inicjatywy budowy oczyszczalni w miejscowości Piekielnik. 

Pan Burmistrz oznajmił, że najpierw konieczne jest uzyskanie pozwolenie na budowę z PPK, 

spółki, której Gmina jest współudziałowcem albo wystąpić ze spółki i przenieść majątek 

gminny. Powstają nowe programy w nowej perspektywie, ale są one niekorzystne dla miejsc, 

które nie są w aglomeracji oraz dla wsi, gdzie niemożliwe jest spełnienie warunków 

zagęszczenia. Na chwilę obecną nie ma programów dla obszarów takich jak Gmina Czarny 

Dunajec, w której znajdują się obszary wiejskie, usytuowane w terenach górskich.  

Pan Burmistrz dodał, że powstało Stowarzyszenie Gmin Górskich, które postuluje o wdrożenie 

programów na inwestycje związane z budową oczyszczalni w terenach trudnych.  

Konkludując, Pan Burmistrz wskazał, że ze wszystkich inwestycji, które obiecał na początku 

kadencji, została tylko budowa oczyszczalni ścieków w Piekielniku. Oznajmił, że chciałby, aby 

w tej kadencji został ogłoszony przetarg na budowę oczyszczalni, ale może to być niemożliwe, 

ponieważ wszystko zależy od spółki, której Gmina jest udziałowcem. Ze strony spółki nie padła 

propozycja przystąpienia do inwestycji w Piekielniku. 

Pan Burmistrz oznajmił, że być może w nowej perspektywie Gmina sama będzie projektować na 

swoich terenach innowacyjną oczyszczalnię ścieków we współpracy z krajami skandynawskimi, 

które posiadają nowoczesne technologie.      

Burmistrz wskazał, że obecnie brak jest środków na tego typu inwestycje, a jedyną możliwością 

zrealizowania oczyszczalni ścieków w Piekielniku może być pozyskanie środków z programu 

Polski Ład. 

 

Radny Sebastian Chowaniec po raz kolejny zaapelował do Burmistrza o podjęcie działań, 

zmierzających do rozpoczęcia budowy oczyszczalni ścieków w Piekielniku. Wskazał okres, 

kiedy rozpoczęły się rozmowy na temat budowy oczyszczalni oraz podniósł możliwe kary, jakie 

w przyszłości mogą grozić za zanieczyszczanie Jeziora Orawskiego ściekami z Piekielnika.                                                  

 

Pan Burmistrz wskazał, iż w przypadku braku pozyskania dotacji Rada Miasta i Gminy będzie 

musiała podjąć decyzję, czy przeznaczyć środki na budowę oczyszczalni ścieków w Piekielniku, 

które to środki będą pochodziły z kredytu. Urząd jest gotowy do przeprowadzenia przetargu na 
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tak dużą inwestycję, gdyż posiada już doświadczenie w tym zakresie, lecz zgoda powinna 

pochodzić od wszystkich Radnych, gdyż obciążenie takie będzie wpływało na inwestycje          

we wszystkich miejscowościach Gminy. 

Radny Sebastian Chowaniec przypomniał, iż w Gminie powstało wiele inwestycji w ostatnich 

lata, które on również wspierał i prosi pozostałych Radnych o przychylne podejście do budowy 

oczyszczalni ścieków w Piekielniku. 

Pan Burmistrz zapowiedział przygotowanie symulacji kosztów budowy oczyszczalni ścieków   

w Piekielniku oraz uzyskanie informacji od spółki PPK w zakresie budowy sieci kanalizacyjnej. 

Radny Sebastian Chowaniec zaproponował, aby realizację oczyszczalni ścieków podzielić        

na etapy budowy oraz finansowania, co pozwoli uniknąć bardzo dużego zadłużenia Gminy. 

Radny Czesław Wajda przypomniał, że część Radnych nie zgodziła się na zakup nieruchomości 

pod odwiert geotermalny. 

Wiceprzewodniczący Bartłomiej Bukowski zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby na swoim 

profilu w mediach społecznościowych zamieścił informację o planowanym terminie 

uruchomienia żłobka.  

Ad. pkt. 21. Informacja Przewodniczącego o interpelacjach, zapytaniach i odpowiedziach,  

przedłożonych w okresie od ostatniej Sesji. 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel poinformował, że wpłynęła petycja dotycząca uchwały 

antysmogowej i Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nad nią pracuje. 

W związku z wnioskiem Radnego Kazimierza Dzielskiego, Radni otrzymali pismo w sprawie 

gazyfikacji Gminy. Następnie Przewodniczący oddał głos Kierownikowi referatu Budownictwa, 

który oznajmił, że informacja będzie uszczegółowiona o statystyki o przyłączeniu liczby 

kontrahentów w Czarnym Dunajcu i Chochołowie po otrzymaniu danych z PSG. 

Radna Zofia Kierkowska poprosiła o informację na temat miejscowości Wróblówka, ponieważ 

w wykazie znajduje się osiem miejscowości, a pozostałe zostały pominięte. 

Kierownik zapewnił, że informacja zostanie poszerzona o inne miejscowości. Dodał, że w 

miejscowości Wróblówka przedsięwzięcie jest realizowane w systemie „Zaprojektuj wybuduj”, 

tak jak w Dziale oraz w Pieniążkowicach. 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel zapytał, jak została  załatwiona sprawa związana z 

budynkiem w Chochołowie, zagrażającym bezpieczeństwu przechodniów i kierowców, o który 

pytał Wiceprzewodniczący Bartłomiej Bukowski podczas ostatniej Sesji. 

Kierownik Mariusz Hajduk oznajmił, że budynek stanowi własność prywatną i jest wpisany       

do Gminnego Rejestru Zabytków. Urząd zwrócił się o wykreślenie budynku z rejestru zabytków 

w 2021 roku, ale konserwator nie wyraził zgody. 

Wiceprzewodniczący oznajmił, że chodziło mu o zabezpieczenie tego miejsca. Dodał, że należy 

porozumieć się z właścicielem i wpłynąć na niego lub wspomóc go w zabezpieczeniu budynku. 

Nie wolno dopuścić, aby coś złego się stało, bo wtedy urząd będzie miał problemy. 

Kierownik wskazał, że teren jest prywatny. Właściciele, którzy są wpisani w księdze wieczystej 

nie żyją, a ich spadkobiercy prawdopodobnie przebywają na terenie USA, więc nie ma 

możliwości, aby wejść na cudzą nieruchomość i podejmować czynności. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że Pan Burmistrz był w USA i mógł zająć się tym tematem. 

Wskazał, że można sprawdzić, kto płaci podatki. Dodał, że urzędnicy mają duże możliwości,      

a nie korzystają z tego, kiedy trzeba.  

Przewodniczący Tadeusz Czepiel poprosił, aby porozumieć się z Sołtysem miejscowości 

Chochołów, bo być może podatki płaci ktoś z rodziny. 

Ad. pkt. 22. Wolne wnioski i informacje. 
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Głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Tadeusz Czepiel i poprosił Przewodniczących 

stałych Komisji o przygotowanie sprawozdań z pracy Komisji za 2022 rok oraz planów pracy        

na 2023 rok. Następnie odczytał podziękowania Pana Bolesława Jarończyka Prezesa Koła Nr 83 

Podczerwone za uhonorowanie organizacji Medalem Gminy Czarny Dunajec. 

Radny Czesław Wajda zaproponował, aby podczas tworzenia następnego porządku obrad 

rozważyć umieszczenie sprawozdania Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym na 

ostatnim miejscu porządku obrad. Radny stwierdził, że przedmiotowy punkt zajmuje dużo czasu, 

niektóre pytania są zasadne, ale pojawiają się też pytania powtarzane co drugą Sesję, na które 

wszyscy znają odpowiedź. Z kolei, podczas procedowania uchwał, co należy do obowiązków 

Radnych, część z nich jest już nieobecna. Radny podkreślił, że poruszane są tematy ważne dla 

Gminy, a niektórzy Radni są nieobecni i potem zadają pytania na kolejnej Sesji i wracają do 

wcześniej już omówionych kwestii. Jeżeli taki punkt będzie ostatni, Radni będą zmuszeni zostać 

do końca posiedzenia, żeby droczyć się z Burmistrzem, a Radni, którzy są zainteresowani 

procedowaniem uchwał, spełnią swój obowiązek i będą mogli opuścić Sesję. 

Przewodniczący Tadeusz Czepiel oznajmił, że zorganizuje spotkanie, aby omówić tę propozycję. 

Dodał, że jego zdaniem wszyscy Radni powinni uczestniczyć w Sesji do końca.   

 

Radny Czesław Wajda podkreślił, że miał na myśli Radnych, którzy będą chcieli droczyć się      

z Burmistrzem. 

 

Radny Tadeusz Krupa zapytał, czy został złożony wniosek o dofinansowanie usuwania folii 

rolniczych. 

 

Kierownik Referatu Komunalnego Adam Mucha oznajmił, że zadanie związane z pozyskaniem 

dotacji zostało przekazane do Biura Rozwoju i dodał, że termin składania wniosków obowiązuje 

do końca marca. 

 

Radny Paweł Dziubek oznajmił, że składa wniosek, żeby Sesje odbywały się w ostatni 

poniedziałek miesiąca oraz, aby materiały dostarczane były odpowiednio wcześniej Radnym. 

Następnie Radny wskazał, że podjęte Uchwały, dotyczące zakupu działek w Ratułowie należy 

uchylić, skoro wycofano się z zakupu. 

Radny Dziubek zapytał o finał sprawy związanej z utworzeniem dodatkowej linii autobusowej    

w Podszklu.  

Kierownik Adam Mucha oznajmił, że Pani Radna Hosaniak poprosiła o wycofanie wniosku       

o uruchomienie dodatkowej linii, ze względu na to, że obecny przewoźnik spełnia wymagania 

mieszkańców. 

 

Radny Paweł Dziubek stwierdził, że Kierownik sam sobie zaprzecza, bo raz mówi, że Radna 

wycofała wniosek, a raz, że nie złożyła wniosku. 

Głos zabrała Radna Lucyna Hosaniak i oświadczyła, że nie złożyła wniosku po raz drugi, 

ponieważ miejscowości Podszkle nie stać na opłacanie linii, co wiązałoby się z dodatkowym 

obciążeniem budżetu wsi. Radna wskazała, że sytuacja w kraju jest niepewna, więc nie ma 

gwarancji na 100% dotację. 

 

Sołtys miejscowości Pieniążkowice Jan Gawron zwrócił się do Pana Burmistrza i oznajmił,      

że w związku z remontem drogi wojewódzkiej, zwraca się z prośbą o umieszczenie koszy na 

śmieci przy zatokach autobusowych, a w przyszłości wiat, chroniących mieszkańców przed 

opadami oraz wiatrem. Kolejna prośba Sołtysa dotyczyła przeniesienia oświetlenia, które 

niefortunnie umieszczono na środku chodników, przy drodze wojewódzkiej obok remizy.    

Słupy utrudniają m.in. odśnieżanie. 
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Kierownik Adam Mucha zapewnił, że kosze zostaną niezwłocznie umieszczone we wskazanych 

miejscach. 

 

Sołtys miejscowości Odrowąż Józef Bobek zwrócił się do Pana Bumistrza z prośbą o 

przekazanie na najbliższej Sesji informacji na temat przekazania oczyszczalni ścieków do PPK,  

a mianowicie, kiedy oczyszczalnia została przekazana i kto ją przekazał. Sołtys zaznaczył,        

że nie miał z tym nic wspólnego. 

Następnie Sołtys Józef Bobek nawiązał do uroczystości obchodów 80-tej rocznicy śmierci 

„Margośki” Małgorzaty Jachymiak, które odbyły się 29 stycznia b.r. i podziękował Pani 

Dyrektor CKiP Małgorzacie Kulawiak wraz z pracownikami za pomoc oraz Pani Dyrektor 

Szkoły Podstawowej Iwonie Florczyk wraz z gronem pedagogicznym w zorganizowaniu 

uroczystości.  Następnie Pan Sołtys podziękował wszystkim przybyłym i oznajmił, że było      

mu przykro, ponieważ w uroczystości wzięli udział tylko nieliczni Radni i Sołtysi. 

Pan Sołtys przypomniał o wybitnych osobistościach, które zapisały się na kartach historii 

miejscowości Odrowąż, oznajmił, że Pani Prof. Anna Mlekodaj zgromadziła o nich wiele 

materiałów i zaproponował, aby wspólnie wydać publikację upamiętniającą te osoby.   

Radny Paweł Dziubek poprosił o interwencję i poinformował, że w obrębie dróg wojewódzkich, 

a zwłaszcza przy drodze Czarny Dunajec – Ciche spadają konary sosen, które pękają pod 

wpływem mrozu i zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców.  

Następnie Radny Dziubek ponownie poprosił o uregulowanie stanu prawnego dróg w Cichem, 

Wróblówce oraz „Studzionki”. Radny wskazał, że należy jego zdaniem zastosować art. 73. 

Kończąc swoją wypowiedź, Radny zapytał, czy już wszyscy mieszkańcy zakupili węgiel po 

preferencyjnych cenach. 

 

Kierownik Mariusz Hajduk poinformował, że ekogroszek za 2022 rok został w całości wydany, 

natomiast kostka i orzech są wydawane na bieżąco i adekwatnie do dostaw. Do tej pory łącznie 

dostarczono 1.500 ton węgla. Około 350-400 osób nie odebrało kostki i orzecha za poprzedni 

rok. Jeżeli kopalnia zwiększy dostawy, węgiel niezwłocznie zostanie mieszkańcom wydany. 

Kierownik oznajmił, że w ostatnich tygodniach mieszkańcy prosili o przesunięcie terminu 

odbioru węgla ze względu na warunki atmosferyczne, a niektórzy informowali, że jeszcze mają 

węgiel i nie mają miejsca na kolejną dostawę. 

Radny Czesław Wajda przypomniał, że właściciele składów zapewniają mieszkańcom dostawę 

węgla do domu. Koszt transportu węgla do 5 km. wynosi 50 zł., a powyżej 5-ciu km. jest to 

kwota 100 zł.  

Kierownik Mariusz Hajduk zapewnił, że mieszkańcy są informowani o kosztach dostawy węgla  

i dodał, że kopalnia wysyła ekogroszek luzem, ale składy oferują mieszkańcom workowanie za 

dodatkową opłatą.  

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy zwrócił się do Radnych i poprosił, aby w razie pytań nie 

czekali do Sesji, ponieważ niektóre sprawy można załatwiać na bieżąco w urzędzie lub 

telefonicznie. 

 

Następnie głos zabrał Sołtys miejscowości Piekielnik Władysław Lenart i oznajmił, że 

przekazanie oczyszczalni PPK było wielkim błędem. Sołtys podkreślił, że oczyszczalnią 

powinien zarządzać Wójt, Burmistrz czy Prezydent. Zaapelował, aby Burmistrz przeanalizował 

wszystkie możliwe warianty związane z powstaniem oczyszczalni w Piekielniku. Pytania będą 

się powtarzać i Pan Burmistrz powinien być na nie przygotowany. Sołtys oznajmił, że obawia 

się, że szanse Piekielnika na oczyszczalnię są znikome. Są to sprawy strategiczne, operacyjne     

i dalekie. Sołtys podkreślił, że bez zdolności koalicyjnej, tutaj na najniższym szczeblu i idąc 

wyżej, sprawa oczyszczalni będzie odkładana. Sołtys stwierdził, że on chyba oczyszczalni nie 

zobaczy, ale przykro będzie tym, którzy mieli i maja cień nadziei.  
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Radny Sebastian Chowaniec stwierdził, że budowa oczyszczalni w Piekielniku jest prostym 

tematem, tylko trzeba chcieć. Radny zwrócił się do Burmistrza i oznajmił, że wszystko zależy  

od niego i powinien podjąć właściwą decyzję, a Radni na pewno ją poprą.     

 

Ad. pkt. 23 Zakończenie obrad Sesji. 

Wobec wyczerpania w całości obrad – Przewodniczący Rady Gminy – Tadeusz Czepiel o 

godz. 14
30

 dokonał zamknięcia LIV  Sesji Rady Gminy. 
 
 

Protokołowała:                                                           Przewodniczący Rady Miasta i Gminy 

mgr Beata Stopka-Studencka                                                                    Tadeusz Czepiel  
Insp. ds. Rady Gminy                                                             

 


